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Datum: torsdag den 1 oktober 2009 
Tid: 15.15-17.00 
Plats: 2K-1048 
 
Närvarande: 

Tobias Berglund Historiska institutionen (ordförande) 
 Lina Breisch  Litteraturvetenskapliga institutionen (t.o.m. punkt 7f) 

Maja Bäckvall  Institutionen för nordiska språk (sekreterare) 
Moa Ekbom  Institutionen för lingvistik och filologi 
Jens Eriksson  Institutionen för idé- och lärdomshistoria 
Gunvald Ims  Institutionen för lingvistik och filologi  
Ola Jönsson  Engelska institutionen 
Edward Long  Engelska institutionen 
Per Löwdin  DO 
Jacob Orrje  Institutionen för idé- och lärdomshistoria 
Janna Svendsen Litteraturvetenskapliga institutionen 
Sina Tezel  Institutionen för lingvistik och filologi 

 Christine Watson Institutionen för moderna språk (t.o.m. punkt 7f) 
 
Anmält förhinder: Erika Lindgren (Institutionen för arkeologi och antik historia), 
Ingeborg Löfgren (Litteraturvetenskapliga institutionen), Christopher Pihl (Historiska 
institutionen), Anne Reese (Institutionen för musikvetenskap). 
 
 
 
1. Mötets öppnande 

Ordförande Tobias Berglund hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat. 
 
2. Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställdes. 
 

3. Fastställande av röstlängd 
Röstlängden fastställdes. 

 
4. Val av justeringsperson tillika rösträknare 

Till justeringsperson tillika rösträknare valdes Sina Tezel. 
 
5. Godkännande av kallelse 

Kallelsen godkändes.  
 

6. Höstterminens mötestider 
Mötet fastslog ytterligare två möten under höstterminen: tisdag 10/11 kl. 13.15 
samt tisdag 8/12 kl. 13.15; därtill en terminsavslutning på kvällen torsdag 17/12. 
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7. Meddelanden  
a) Språkvetenskapliga fakultetsnämnden 

Moa Ekbom meddelade att av de två möten nämnden har haft under 
terminen var det främst på det andra som frågor av vikt för doktorander 
togs upp. På det mötet diskuterades den rapport som Nämnden för 
utbildning på forskarnivå har författat angående effektivisering av 
administrationen av utbildningen på forskarnivå (se punkt 7f). Rapporten 
mottogs mycket positivt av fakultetsnämnden.  
 
För övrigt meddelades att tre hedersdoktorer utsågs vid mötet, samt att 
opponent, betygsnämnd och ordförande utsågs till en disputation vid 
Institutionen för moderna språk. Det noterades att doktoranden har haft en 
extern huvudhandledare, men att doktorandrepresentanterna inte har 
lyckats få någon klarhet i vad detta beror på. 
 

b) Historisk-filosofiska fakultetsnämnden 
Jacob Orrje och Tobias Berglund meddelade att nämnden har utsett 
hedersdoktorer, och att ärendet i år hade beretts, till skillnad från tidigare 
år, då valet har tagits vid sittande bord.  
 
Därtill diskuterade nämnden SALT’s roll gentemot utbildningen på 
forskarnivå, vad gäller sådant som fakultetsövergripande kurser och 
SALT’s framtida utveckling.  
 
Tobias Berglund meddelade att Historisk-filosofiska fakulteten tidigare 
har haft ett system där kvinnliga doktorander fått en kvinnlig senior 
forskare som mentor. Avsikten var att underlätta för yngre kvinnliga 
forskare att bygga samma slags informella nätverk som männen ansågs ha, 
men projektet lades ned när det mötte motstånd från manliga doktorander 
som också ville ha mentorer. Tobias Berglund ansåg att HDR bör tänka 
över hur man ska ställa sig till liknande jämställdhetsåtgärder när 
studentpopulationen ändras. 
 

c) Doktorandnämnden 
Per Löwdin meddelade att nämnden har försökt fastställa det kommande 
årets verksamhetsplan och har beslutat att ta ett per capsulam-beslut.  
 
På nämndmötet diskuterades även det faktum att medan både Göteborgs 
och Lunds universitet har beslutat att höja medlen per student till 
kårverksamheten, så har det inte hänt här.  
 
Frågan om hur doktorandkollektivet ska ställa sig i förhållande till 
studentkåren och fakulteterna hade också diskuterats. Moa Ekbom 
undrade om man kunde tänka sig en separat doktorandkår, och i den 
följande diskussionen framkom viss tveksamhet till huruvida en sådan kår 
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skulle kunna engagera tillräckligt många för att få tyngd. Det beslutades 
att ta upp frågan på nästa möte för att fastställa HDR’s linje i saken. 
 

d) KVDU 
Inga meddelanden. Det påpekades att de representanter som inte kan 
närvara vid HDR-möten ska skicka en skriftlig rapport. 
 

e) Områdesnämnden 
Inga meddelanden. 
 

f) Nämnden för utbildning på forskarnivå, språkvetenskapliga fakulteten 
Christine Watson och Gunvald Ims meddelade att nämnden har arbetat 
med att effektivisera administrationen av utbildningen på forskarnivå och 
nu har kommit med en rapport. Vikten har lagts på fyra punkter: 
 
- blanketterna ska förenklas, särskilt vad gäller den individuella 

studieplanen; 
- en föreslagen befattningsbeskrivning för studierektorsuppdraget har 

författats; 
- det föreslås att det avsätts 50.000 kr för varje doktorand att använda 

till konferensresor, inköp m.m. under doktorandtiden; 
- informationen på fakultetens resp. institutionernas hemsidor ska 

samordnas. 
 
Den individuella studieplanen ska förenklas, så den blir ackumulerande i 
stället för att doktoranden som nu ska fylla i samma uppgifter varje gång. 
Ett förslag till förenklad blankett skickades runt. Förslaget kommer tas 
upp på nästa möte i Nämnden för utbildning på forskarnivå, 22/10.  
 
Sina Tezel påpekade att det är oklart vad som händer med material som 
köpts in för de avsatta pengarna: tillhör materialet doktoranden eller 
institutionen/fakulteten efter avslutad utbildning? Riktlinjer efterfrågas, 
och frågan ska tas upp i språkvetenskapliga fakultetsnämnden. 
 
Den individuella studieplanen diskuterades ingående. Vikten av att alla 
doktorander tar studieplanen på allvar slogs fast, och att det därmed är 
viktigt att hitta balansen mellan en plan som är tillräckligt detaljerad för att 
vara användbar och tillräckligt enkel för att den inte ska anses för 
besvärlig att fylla i ordentligt. Det ifrågasattes om den individuella 
studieplanen verkligen används på rätt sätt av både doktorander och 
handledare.  
 
Tobias Berglund meddelade att nästa möte i hög grad ska ägnas åt 
principdiskussioner för att fastställa vilken linje HDR ska driva. 
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g) Jämställdhetsgruppen 

Inga meddelanden. 
 

h) Doktorandombudsmannen 
Per Löwdin meddelade att han har haft ärenden med handledare som inte 
svarar sina doktorander, inte ens när ett manus har lämnats in. 
 

i) Institutionerna 
Tobias Berglund meddelade att Historiska institutionen diskuterar hur de 
ska hantera att de nu har så många som finansieras med externa medel. 
 
Följande institutioner har utlyst doktorandplatser: 
- Institutionen för lingvistik och filologi, 4 platser, 
- Engelska institutionen, 3 platser, 
- Institutionen för nordiska språk, 3 platser, 
- Historiska institutionen, åtminstone 2 platser. 
 
 

j) SALT 
Inga meddelanden. 

 
k) Rekryteringsgruppen, språkvetenskapliga fakulteten 

Maja Bäckvall meddelade att rekryteringsgruppen på senaste mötet 
hanterade tillsättningen av en professur i engelska, ett lektorat i turkiska 
språk samt två forskarassistenttjänster i datorlingvistik resp. slaviska 
språk. 
 

l) Rekryteringsgruppen, historisk-filosofiska fakulteten 
Inga meddelanden. 
 

m) Övriga meddelanden 
Moa Ekbom meddelade att SFS-DK (Sveriges Förenade Studentkårers 
Doktorandkommitté) har haft nationellt möte. Där diskuterades bl.a. hur 
doktorander ska organisera sig efter kårobligatoriets avskaffande, vilka 
riktlinjer man ska ha för beredning av antagning av utländska doktorander, 
samt i vilken mån överflyttning av kurser från master- till doktorandnivå 
ska vara möjlig. 

 
8. Fakultetsgemensamma kurser 

Tobias Berglund anser att fakultetsgemensamma kurser är en central fråga 
som HDR måste driva. Han föreslog att det kunde vara möjligt att gradera 
masterkurserna och göra dessa till ett gemensamt block som både 
masterstudenter och doktorander kan välja från. Inget beslut togs vid 
mötet, utan kommer tas upp vid nästa möte. 
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9. Prolongationsfrågor 
Tobias Berglund informerade att HDR ska fortsätta driva frågan om att 
prolongation för förtroendeuppdrag o.dyl. ska vara på doktorandtjänsten 
och inte utbildningsbidraget. 

 
10. Remissrutiner 

Maja Bäckvall efterfrågade vilka rutiner som ska användas inom HDR för 
remisser och arbetsgrupper på kort varsel. Det beslutades att sådant ska gå 
ut på HDR-listan och att den som har tid och lust tar på sig det aktuella 
ärendet. 

 
11. Övriga frågor 

a) Fyllnadsval, ordinarie representant i Biblioteksnämnd A. Mötet valde 
Andreas Winkler, Institutionen för arkeologi och antik historia. 

b) Fyllnadsval, ordinarie representant i Nämnden för utbildning på 
forskarnivå, språkvetenskapliga fakulteten. Valet bordlades till nästa 
möte, då förslag ska ha inkommit. 

c) Fyllnadsval, ordinarie representant i KVDU från språkvetenskapliga 
fakulteten. Valet bordlades till nästa möte, då förslag ska ha inkommit. 

 
12. Mötets avslutande 
   
 
 
 
Uppsala, 3/11 2009 
 
Ordförande  
Tobias Berglund 
 
 
 
 
 
Vid protokollet      Justeras 
Maja Bäckvall       Sina Tezel   
 


